

## **FDP demands removal of nuclear weapons from Germany**

Der Spiegel online, April 23, 2005

<http://www.spiegel.de/spiegel/vorab/0,1518,352894,00.html>

(Unofficial translation; original text below)

The FDP wants US nuclear weapons removed from Germany. In a Bundestag resolution timed with next month's nuclear nonproliferation conference in New York, the liberals also criticize that the German Federal Armed Forces are still involved in "preparations for delivery" of such US bombs. German "Tornado" pilots actually practice nuclear war at Buechel in Rhineland-Pfälzischen. About 150 nuclear bombs are stored in Germany, according to the FDP resolution. They are in Buechel and Ramstein under US control. The Belgian senate last week also unanimously called for the "gradual" removal of the nearly 500 US nuclear weapons in Europe. SPD and the Greens did not make such concrete demands to their Bundestag resolution for the nonproliferation conference. The Foreign Ministry led by the Green Joschka Fischer and the Defense Ministry led by Social Democrat Peter Struck were apparently against it because they do not want a new clash with the US.

## **FDP fordert Abzug von Atomwaffen aus Deutschland**

Der Spiegel online, April 23, 2005

<http://www.spiegel.de/spiegel/vorab/0,1518,352894,00.html>

Den Abzug der amerikanischen Nuklearwaffen aus Deutschland verlangt die FDP. In einem Bundestagsantrag anlässlich der nächsten Monat in New York stattfindenden Konferenz zum Atomwaffensperrvertrag monieren die Liberalen zudem, dass die Bundeswehr noch immer an den "Vorbereitungen zu einem Einsatz" solcher US-Bomben beteiligt ist. Tatsächlich üben deutsche "Tornado"-Piloten im rheinland-pfälzischen Büchel weiterhin den Nuklearkrieg. Etwa 150 Atombomben lagern laut FDP-Papier in Deutschland. Sie befinden sich in Büchel und Ramstein unter amerikanischem Verschluss. Auch der belgische Senat drängte vergangene Woche einmütig auf den "schrittweisen" Abbau der insgesamt knapp 500 US-Atomwaffen in Europa. SPD und Grüne nahmen derart konkrete Forderungen in ihren Bundestagsantrag zur Sperrvertragskonferenz allerdings nicht auf. Das Auswärtige Amt des Grünen Joschka Fischer und das Wehressort des Sozialdemokraten Peter Struck waren offenbar dagegen, weil sie keinen neuen Streit mit den USA wollen.

###